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ACTA  

COMITÈ EXECUTIU DE L’FMC DE 10 DE FEBRER DE 2020 

 

S’inicia la sessió a les 16.10 hores a la seu de l’entitat. 

 

Hi assisteixen: Olga Arnau i Sanabra, Presidenta de l’FMC i alcaldessa de VILANOVA I LA GELTRÚ; Montserrat 
Candini i Puig, alcaldessa de CALELLA; Dolors Carreras Casany, alcaldessa de CUNIT; Eduard Rivas Mateo, 
alcalde d’ESPARREGUERA; Ignasi Simon Ortoll, alcalde de LLIÇÀ D’AMUNT; Àlex Garrido Serra, alcalde de 
MANLLEU; Xavier Fonollosa Comas, alcalde de MARTORELL; David Bote Paz, alcalde de MATARÓ; Lluís 
Mijoler Martínez, alcalde del PRAT DE LLOBREGAT; Mireia Ingla i Mas, alcaldessa de SANT CUGAT 
DELVALLÈS; Lídia Muñoz Cáceres, alcaldessa de SANT FELIU DE LLOBREGAT; Maria Lourdes Fuentes Faig, 
alcaldessa de SANTA CRISTINA D’ARO; Narcís Fajula i Aulet, alcalde de SARRIÀ DE TER; Albert Coberó 
Aymerich, alcalde de SÚRIA; Maria Alba Pijuan Vallverdú, alcaldessa de TÀRREGA; Noemí Trucharte Cervera, 
alcaldessa de VILANOVA DEL CAMÍ; Josep Bigorra Llauradó, alcalde de VILAPLANA; Magí Rovira, Secretari 
General; Roser Solomé, adjunta a Secretaria General; Eugènia Revilla, lletrada dels serveis jurídics i Elisabet P. 
Redortra, de la Secretaria General de l’entitat. 

 

Excusen la seva assistència: Rosa Pujol Esteve, alcaldessa d’AITONA; Adam Tomàs i Roiget, alcalde 
d’AMPOSTA; Lluís Guinó i Subirós, alcalde de BESALÚ; Carles Luz i Muñoz, alcalde de GANDESA; Natàlia 
Figueras Pagès, alcaldessa de MAÇANET DE LA SELVA; Laura Campos i Ferrer, alcaldessa de MONTCADA i 
REIXAC; Francesc Alemany Martínez, alcalde de PALAFOLLS; Lourdes Aluna Matas, alcaldessa de PRADELL 
DE LA TEIXETA; Marta Farrés Falgueras, alcaldessa de SABADELL; Sergi Vallès Domingo, alcalde de 
TORRELLES DE FOIX; Josep López i Ruiz, alcalde d’ULLÀ i Fa les funcions de secretària d’aquesta sessió la 
senyora Sònia Arnedo Blanco.  

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 10 de desembre de 2019. 

2. Aprovar, si escau, la substitució provisional d’un vocal del Comitè Executiu. 

3. Aprovar, si escau, l’informe d’activitats de l’entitat corresponent al període gener-desembre 2019 i 
l’encàrrec d’elaboració de la Memòria 2019. 

4. Aprovar, si escau, la liquidació de tancament del pressupost de l’entitat de l’exercici 2019. 

5. Aprovar, si escau, el Padró de quotes dels associats a l’entitat per a l’exercici 2020.  

6. Presentació de l’avantprojecte de pressupost de l’entitat per a l’exercici 2020. 

7. Aprovar, si escau, la proposta de funcionament de l’entitat 2020-2023. Presidència i vicepresidències de 
les Àrees i les Comissions Sectorials. 

8. Proposta del Pla de Treball de l’entitat 2020-2023. 

9. Proposta d’organigrama intern. Persones adjuntes a la Secretaria General. 

10. Ratificació de diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans de participació i 
col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. 

http://www.fmc.cat/


vers 

       

 Via Laietana, 33 6è. 1a. 08003 Barcelona –Tel. 933104404 –Fax 933107103 www.fmc.cat  Página 2 de 10 

11. Informació relativa a la sessió de la Comissió de Govern Local de data 18 de desembre de 2019.  

12. Donar compte de les normatives que han estat en tràmit d’informació pública i dels quals no s’ha 
considerat necessari presentar observacions. 

13. Informe de la Presidència. 

a) Pobresa Energètica. 

b) Escoles Bressol. 

c) Sobreseïment de la causa penal del Jutjat núm. 13 de Barcelona.  

14. Qüestions sobrevingudes. 

15. Precs i preguntes. 

 

La Presidenta dona la benvinguda a tots els assistents i comenta que les actes del Comitè Executiu no seran 
literals, sinó que es farà un resum de cadascun dels punts de l’ordre del dia. 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 10 de desembre de 2019 

Sense cap modificació per part dels assistents, s’aprova l’acta per unanimitat. 

 

2. Aprovar, si escau, la substitució provisional d’un vocal del Comitè Executiu  

La Presidenta explica que, tal com es va informar en el darrer Comitè Executiu, l’Ajuntament de Pardines –elegit 
per l’Assemblea General per formar part del Comitè Executiu- no havia formalitzat l’adhesió a l’FMC i, per tant, la 
seva alcaldessa no podia ser vocal del Comitè Executiu i s’havia de procedir a la seva substitució provisional, 
fins a la celebració de la propera Assemblea General. 

Per tant, la proposta que es fa avui és que l’alcaldessa de Pardines sigui substituïda per l’alcaldessa de Santa 
Cristina d’Aro, senyora Maria Lourdes Fuentes i Faig. 

Si s’aprova aquest canvi, la senyora Maria Lourdes Fuentes s’incorporarà tot seguit a la reunió del Comitè 
Executiu. 

S’aprova per unanimitat la substitució de l’alcaldessa de Pardines per l’Alcaldessa de Santa Cristina d’Aro, Maria 
Lourdes Fuentes i Faig com a membre del Comitè Executiu de l’FMC. 

 

3. Aprovar, si escau, l’informe d’activitats de l’entitat corresponent al període gener-desembre 2019 i 
l’encàrrec d’elaboració de la Memòria 2019 

La Presidenta explica que aquest informe és un recull elaborat pel personal de l’entitat que inclou les activitats 
dutes a terme des de la Presidència i Vicepresidències de l’entitat; les compareixences parlamentàries; 
observacions i esmenes a projectes normatius, reunions sectorials internes i reunions de les comissions mixtes; 
les comunicacions que s’envien als associats; les consultes jurídiques i la relació de cursos de formació que 
s’han desenvolupat durant l’any 2019. 

La Federació de Municipis de Catalunya i la Fundació Carles Pi i Sunyer d’Estudis Autonòmics i Locals signen 
anualment –des de fa anys- un conveni de col·laboració pel qual la Fundació elabora una Memòria anual de 
l’FMC a partir dels informes de gestió amb un cost de 2.500 euros (IVA inclòs). Aquesta Memòria –que conté una 
explotació i sistematització de les activitats anuals de l’FMC- s’elabora per a la seva aprovació en l’Assemblea 
General i també per presentar-la com a justificació de la subvenció anual que concedeix la Generalitat de 
Catalunya a l’FMC.  
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D’aquesta memòria només s’enquadernarà un pel seu volum, però qualsevol membre del Comitè Executiu que 
estigui interessat se li podrà fer arribar perquè també pugui tenir tota la informació.  

S’adjunta la proposta de conveni amb la Fundació Carles Pi i Sunyer per a l’elaboració de la Memòria d’activitats 
de l’FMC corresponent a l’exercici 2019. 

S’aprova per unanimitat l’informe d’activitats de l’FMC del període comprès entre l’1 de gener i el 31 de 
desembre de 2019 així com l’encàrrec d’elaboració de la Memòria 2019 a la Fundació Carles Pi i Sunyer 
d’Estudis Autonòmics i Locals a través de la proposta de conveni adjunta i que també s’aprova. 

 

4. Aprovar, si escau, la liquidació de tancament del pressupost de l’entitat de l’exercici 2019. 

La Presidenta explica que tal com consta a la documentació, es tracta de la liquidació del tancament de l’exercici 
real. Està posat per activitats, perquè fins ara la Federació això ho feia (activitat 1: formació i activitats 
assistencials; activitat 2: comunicació i projecció institucional; activitat 3; serveis generals i suport local). De cara 
als propers exercicis, ho farem a una sola columna, és a dir, amb el total i no desglossat per activitats, doncs és 
fàcil veure l’evolució de l’entitat pel que fa a les diverses partides. 

La liquidació d’aquest pressupost va acompanyada d’un Memoràndum i un arqueig de caixa.  

La projecció inicial era acabar l’exercici en -284.195 euros i en realitat s’ha acabat en -113.931 euros que, un cop 
fets els comptes de pèrdues i guanys, queda un dèficit final de -115.664 euros. La diferència del que hi ha hagut 
amb el que estava previst, és la dotació per insolvències. Hi havia una dotació forta d’una època que s’havia anat 
donat un degoteig de baixes d’associats, els quals deixaven deutes pendents de les quotes, i hi havia una partida 
pressupostària molt superior que ara no ha estat necessari disposar. 

S’aprova per unanimitat la liquidació de tancament del pressupost de l’entitat de l’exercici 2019. 

 

5. Aprovar, si escau, el Padró de quotes dels associats a l’entitat per a l’exercici 2020.  

La Presidenta informa que no s’ha modificat cap base de la quota i que s’ha deixat la mateixa de 0,165899 euros 
per habitant dels municipis associats i amb el cens de població oficial de l’INE a 31 de desembre de 2019 en el 
dossier adjunt es poden trobar totes les entitats associades a la Federació i la quota que li pertoca per a aquest 
2020. És important poder saber el padró de les quotes per poder passar al punt següent, que és el pressupost, 
però com a eina també serveix per tenir coneixement de quins ajuntaments i quins no són associats. 

S’aprova per unanimitat el padró de quotes dels associats a l’entitat per a l’exercici 2020. 

 

6. Presentació de l’avantprojecte de pressupost de l’entitat per a l’exercici 2020. 

En primer lloc, la Presidenta manifesta que no és el pressupost per l’entitat perquè estem pendents de moltes 
confeccions tant de la part laboral com de la part de l’entorn de gestió i administració de la pròpia Federació i, per 
tant, el que es presenta és un avantprojecte un cop ja tenim la previsió d’ingressos de què disposarem, no 
només per les quotes dels municipis afiliats sinó també per les quotes que podem obtenir de diferents 
organismes així com el que es demana per a formació. De vegades tot el que s’ha demanat a la FEDAP pot ser 
que ens ho atorguin o no, ja que demanem en funció dels cursos que tenim previst fer durant l’any 2020, però en 
tot cas això són els números que es preveuen o que es disposen ara. 

Pel que fa al resultat final, també es presenta una liquidació previsible negativa, ja que des de fa uns anys es va 
decidir rebaixar les quotes. Això no vol dir que al llarg de l’exercici s’intenti corregir aquesta diferència que 
provoca ara aquest balanç entre els ingressos i les despeses, però aquesta situació previsible negativa no 
representarà cap endeutament per a l’entitat, sinó que veient l’arqueig i el sanejament de tresoreria del qual 
disposava l’entitat, permet fer front mentre no tinguem tot el projecte viabililitzat, poder fer-nos càrrec de les 
despeses a les que ara ens estem comprometent. 

http://www.fmc.cat/


vers 

       

 Via Laietana, 33 6è. 1a. 08003 Barcelona –Tel. 933104404 –Fax 933107103 www.fmc.cat  Página 4 de 10 

  

Quant als ingressos, en concepte de quotes dels associats es preveuen 1.567.776,86 euros, tot mantenint la 
mateixa quota que l’exercici 2019. La subvenció de la FEDAP per a aquest 2020 es preveu en 209.000 -superior 
al 2019- però l’import exacte de la subvenció atorgada no se sabrà fins més endavant. Probablement per al 
proper Comitè Executiu ja es tindrà l’import definitiu. 

En relació a les despeses, la diferència en la partida de personal de prop de 200.000 euros respecte a la 
liquidació de l’any anterior correspon, d’una banda, a l’increment del 2% corresponent a l’IPC aplicat a tota la 
plantilla dels treballadors, i, de l’altra, a l’increment de la plantilla en dues persones que ocuparan el lloc d’adjunts 
a la Secretaria General, amb una despesa de 129.000 euros (64.500 euros de retribució per a cadascun dels 
adjunts) més l’increment corresponent a la partida de Seguretat Social. La minoració de la retribució de l’actual 
Secretari General en 13.000 euros (en l’anterior exercici la retribució era de 101.000 euros i en aquest 
avantprojecte de pressupost per al 2020 és de 88.000 euro) es deguda a què un dels acords de cara a la fusió 
de les dues entitats municipalistes (FMC i ACM) va ser que els secretaris generals de les dues entitats tindrien la 
mateixa retribució. 

A l’avantprojecte de pressupost s’ha afegit a l’epígraf la denominació de “Comissions” ja que es considera clau el 
seu desenvolupament per a l’assistència als associats. S’ha previst una disminució d’aquesta partida respecte al 
2019 perquè s’havien dut a terme cursos de formació amb fons propis de l’entitat, i s’ha incrementat la partida de 
col·laboradors formació/comissions en uns 15.000 euros per poder donar suport tècnic a les comissions. 

La partida pressupostària de Municipàlia s’ha deixat sense dotació econòmica perquè aquesta fira se celebra 
cada dos anys i es va dur a terme en el 2019, però es manté oberta per a l’any 2021. El Seminari de Dret Local 
es manté pràcticament igual i s’ha incrementat la partida destinada als cursos FEDAP fins a 190.000 euros. La 
diferència amb els 209.000 euros d’ingressos correspon al percentatge de despeses de gestió de la pròpia 
formació que els fons permeten. 

La partida corresponent a la FEMP s’ha rebaixat en 70.000 euros respecte l’exercici 2019 perquè enguany la 
FEMP no celebra l’Assemblea General Extraordinària de constitució, que habitualment representa abonar una 
quota addicional a la quota ordinària. Per al 2020 es preveu mantenir la quota anual ordinària de 201.000 euros. 

També es contempla en l’avantprojecte de pressupost per al 2020 una partida de 3.000 euros –que no hi havia 
l’exercici 2019- per tal d’iniciar l’actualització on line del Codi de Règim Local. En el cas que fos possible i es 
decidís editar la publicació en paper abans d’acabar l’any, s’hauria d’incrementar la partida amb la despesa 
corresponent. 

A diferència de l’exercici 2019, l’avantprojecte de pressupost per al 2010 preveu una partida de 60.000 euros per 
al càlcul de les indemnitzacions als òrgans de govern, però està pendent de trobar l’encaix legal. 

Les Normes generals de funcionament administratiu i control aprovades preveuen que s’estableixi una dotació 
per insolvències equivalent al 15% de la partida d’ingressos per quotes. Com es pot comprovar a la liquidació del 
2019, les insolvències reals són inferiors al 6% dels ingressos. Per adequar el pressupost a la realitat, però 
conservant un criteri de cautela superior, a l’avantprojecte es proposa reduir a la meitat la previsió d’insolvències; 
per això la xifra que es reflexa a l’avantprojecte correspon al 7,5% dels ingressos per quotes, és a dir, 
117,583,26 euros. 

Pel que fa a les inversions, es preveuen dotacions moderades per adequar els espais físics i les necessitats 
informàtiques a la nova estructura de la Federació: l’adequació d’un nou despatx i nous equips informàtics per a 
les persones adjuntes a la Secretaria General, i algunes renovacions d’altres equipaments com impressores. 

Com s’ha comentat a l’inici, l’avantprojecte de pressupost es presenta desequilibrat, amb més despeses que 
ingressos, per un import que duplica la xifra de dèficit real de l’any anterior, arribant gairebé als 240.000 euros, 
però inferior al dèficit previst en el pressupost del 2019, de 284.000 euros. Aquest dèficit representa menys del 
10% dels fons propis de la Federació, el que significaria que es podria mantenir durant més de 10 anys, però 
abans s’haurà de trobar la manera de reconduir-lo, encara que sigui dins la nova entitat unificada. 
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Aquest punt no s’ha de votar perquè només es tractava de presentar un avantprojecte de pressupost, però que si 
algú troba a faltar alguna cosa, com és una eina viva, només cal que ho indiqui. 

 

7. Aprovar, si escau, la proposta de funcionament de l’entitat 2020-2023. Presidència i vicepresidències 
de les Àrees i les Comissions Sectorials. 

La presidenta explica que a través de les vicepresidències es va establir una proposta de funcionament de l’FMC 
amb 7 àrees i 20 comissions, distribuïdes de la manera següent : 

 
1- Àrea de Cohesió social 

Presidenta: Alba Pijuan, alcaldessa de Tàrrega  

Vice-president: Eduard Rivas, alcalde d’Esparreguera 

a. Comissió de Benestar social. Impulsora: Rosa Pujol, alcaldessa d’Aitona 
b. Comissió de Sanitat, Salut pública i consum. Impulsor: Lluís Guinó, alcalde de Besalú 
c. Comissió d’Educació. Impulsor: Albert Coberó, alcalde de Súria 

 
2- Àrea d’Administració 

President: Àlex Garrido, alcalde de Manlleu 

Vice-president: Xavier Fonollosa, alcalde de Martorell 

a. Comissió de Finançament local. Impulsora: Marta Farrés, alcaldessa de Sabadell 
b. Comissió de Funció pública. Impulsora: Natàlia Figueras, alcaldessa de Maçanet de la Selva 
c. Comissió de Seguretat i Protecció Civil. Impulsor: Ignasi Simón, alcalde de Lliçà d’Amunt 

 
3- Àrea de Territori i sostenibilitat 

President: Xavier Fonollosa, alcalde de Martorell 

Vice-president: David Bote, alcalde de Mataró 

a. Comissió de Política territorial/urbanisme. Impulsor: Narcís Fajula, alcalde de Sarrià de Ter 
b. Comissió de Medi ambient i Mobilitat. Impulsora: Lídia Muñoz, alcaldessa de Sant Feliu de Llob. 
c. Comissió d’Habitatge. Impulsora: Mireia Ingla, alcaldessa de Sant Cugat del Vallès 

 
4- Àrea de Promoció econòmica 

Presidenta: Montserrat Candini, alcaldessa de Calella 

Vice-President: Àlex Garrido, alcalde de Manlleu 

a. Comissió de Comerç i turisme. Impulsor: Adam Tomàs, alcalde d’Amposta 
b. Comissió de Desenvolupament local i del territori (inclou sectors primari i secundari). Impulsor: Laura 

Campos, alcaldessa de Montcada i Reixac 
c. Comissió d’Ocupació. Impulsor: Dolors Carreras, alcaldessa de Cunit 

 
5- Àrea de Serveis a les persones 

President: Eduard Rivas, alcalde d’Esparraguera 

Vice-presidenta: Alba Pijoan, alcaldessa de Tàrrega 

a. Comissió de Cultura, Joventut i infància. Impulsora: Lourdes Aluja, alcaldessa de Pradell de la Teixeta 
b. Comissió d’Esports. Impulsor: Francesc Alemany, alcalde de Palafolls 
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6- Bon govern 

President: David Bote, alcalde de Mataró 

Vice-president: Luís Mijoler, alcalde del Prat de Llobregat 

a. Comissió d’Agenda digital. Impulsor: Sergi Vallès, alcalde de Torrelles de Foix 
b. Comissió de Transparència. Impulsor: Josep Bigorra, alcalde de Vilaplana 
c. Comissió de Participació. Impulsor: Carles Luz, alcalde de Gandesa 

 
7- Progrés i desenvolupament 

President: Luís Mijoler, alcalde del Prat de Llobregat 

Vice-Presidenta: Montserrat Candini, alcaldessa de Calella 

a. Comissió de Cooperació i Solidaritat. Impulsora: Noemí Trucharte, alcaldessa de Vilanova del Camí 
b. Comissió de Relacions Internacionals i Europa. Impulsor: Josep López, alcalde d’Ullà 
c. Comissió d’Interculturalitat / Diversitat. Impulsora: M. Lourdes Fuentes, alcaldessa de Santa Cristina 

d’Aro 

Temes reservats a Presidència: Olga Arnau, alcaldessa de Vilanova i la Geltrú  

- Dona (amb suport de les vicepresidentes)  

- ODS (per la pròpia transversalitat, cada acció serà assignada també a una àrea/comissió)  

 

Dins de cada comissió s’ha tingut en compte que no hi hagi cap bloc monocolor i que hi hagi paritat en les 
comissions. Resten per tancar dues comissions que corresponen al PSC. Tan bon punt es tingui tancada la 
graella amb tots els noms es farà arribar al membres del Comitè Executiu. 

S’aprova per unanimitat la proposta de funcionament de l’entitat 2020-2023. Presidència i vicepresidències de les 
Àrees i les Comissions Sectorials. 

 

8. Proposta del Pla de Treball de l’entitat 2020-2023. 

La presidenta posa a consideració del Comitè Executiu el pla de treball 2020-2023, que està orientat a 
l’assoliment de la unificació de les dues entitats municipalistes (FMC i ACM), segons l’acord adoptat per la 
darrera Assemblea General de l’entitat. 

Aquest pla de treball pretén ordenar el procés de fusió i, fins on sigui possible, posar-hi calendari. Cal però 
estudiar legalment quines possibilitats hi ha per fer efectiva la unificació; s’ha d’estudiar econòmicament com ha 
de ser les noves quotes dels associats i, políticament s’ha de decidir la representativitat, assolir un ampli nivell de 
consens municipalista per damunt del partidisme i la participació a la FEMP. 

Les línies d’actuació per a aquesta etapa per a l’assoliment de l’objectiu de la unificació se centren en reforçar la 
capacitat de posicionament político-tècnic de consens del municipalisme davant d’altres administracions. 
Aquestes línies serien: Rellançament de les comissions; Unitat d’acció amb l’ACM; Estudi de personalitat jurídica 
de la nova entitat; Anàlisi de complementarietat de la formació i propostes de futur; Estudi de complementarietat 
de serveis als ajuntaments (compres, consultes, informes, posicionament); Estudi de complementarietat del 
personal; Estudi econòmic i de quotes; Estudi de representativitat (vots) i Espai físic.  

La Federació serà un assaig de funcionament polític per aconseguir consensos de la cara a la unificació. Es 
crearan dues comissions una política i una tècnica en la que hi participaran representants de les dues entitats.  

El vicepresident i alcalde d’Esparreguera demana si es poden presentar esmenes a aquest document i la 
presidenta assenteix tot dient que és un document viu i que es tracta d’un punt de sortida. 
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9. Proposta d’organigrama intern. Persones adjuntes a la Secretaria General. 

La presidenta explica que la diferència del capítol de personal en el pressupost per a l’exercici 2020 correspon a 
la incorporació de dues persones a la plantilla de personal de l’entitat. Els dos llocs de treball restaran adscrits a 
la Secretaria General i actuaran amb plena autonomia i responsabilitat, limitades únicament per les ordres i 
instruccions que els hi pugui donar la Secretaria General. Aquests llocs tindran encomanades alguna de les 
funcions següents: Adjunt a la Secretaria General amb funcions de coordinació amb l’ACM i Adjunt a la 
Secretaria General amb funcions d’innovació dels Serveis de Formació de l’FMC. 

Quan cessi el Secretari General, els adjunts també ho faran i, en nomenar-se un nou Secretari General, també 
es nomenaran els adjunts, que podran ser els mateixos o uns altres. 

 

10. Ratificació de diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans de participació i 
col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. 

La Presidenta explica que fins a la data d’avui s’ha representat l’FMC als òrgans de participació en funció de la 
persona que podia assistir, però ara ja està feta l’estructura de funcionament amb les àrees i les comissions 
sectorials i, ateses les convocatòries dels propers dies 12 i 13 s’aniran fent nomenaments, que hauran de ser 
ratificats pel Comitè Executiu. 

Quan es demanin 6 vocalies, la proposta de repartiment seria: 4 representants dels grups que conformen el 
Comitè Executiu; 1 representant designat per la Presidència (que pot ser la mateixa presidenta) i 1 tècnic 
assessor. 

S’aniran demanant noms de representants als diferents grups i especifica que les persones que es proposin han 
d’estar a govern en el seu municipi / consell comarcal. 

Pel que fa al Consell de Direcció del CatSalut, s’havien nomenat unes persones però com que des de Salut 
demanen un perfil professional –i no s’havia fet- es proposa modificar els nomenaments mantenint l’alcalde de 
Sant Andreu de la Barca –que és metge- com a titular com era abans. Per tant, els representants serien:  

Consell de Salut de Catalunya i al Consell de Direcció del CatSalut 

Titular: Sra. Maria Alba Pijuan Vallverdú, vicepresidenta de l’FMC i alcaldessa de Tàrrega 
Suplent: Sr. Àlex Garrido, alcalde de Manlleu 

Titular: Sr. Enric Llorca Ibáñez, diputat delegat de Salut i Consum de la Diputació de Barcelona i alcalde de Sant 
Andreu de la Barca 
Suplent: Sr. Eduard Rivas Mateo, vicepresident de l’FMC i del Consell Comarcal de Baix Llobregat i alcalde 
d’Esparreguera 

Quan només demanin un representant titular més un representant tècnic, el president que gestiona l’àrea  
designarà la persona. 

Quan es tracti de nomenar 3 vocals, seran els grups que tenen més representació qui els proposin, però no 
deixant de banda a qui té menys representació i, per tant si es pot encabir en algun òrgan, també se li farà 
present. 

El Secretari General manifesta que cal ratificar els representants de la Comissió de Govern Local de Catalunya 
(tot i que en falta un per designar) i també els representants al Consell de Direcció del CatSalut amb les 
modificacions d’avui. 

S’aprova per unanimitat ratificar els representants a:  

Comissió de Govern Local de Catalunya 

Sra. Olga Arnau i Sanabra, Presidenta de l’FMC i alcaldessa de Vilanova i la Geltrú; Sr. Àlex Garrido Serra, 
vicepresident de l’FMC i alcalde de Manlleu; Sr. Eduard Rivas Mateo, vicepresident de l’FMC i alcalde 
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d’Esparreguera; Sra. Montserrat Candini i Puig, vicepresidenta de l’FMC i alcaldessa de Calella i Sr. Lluís Mijoler 
Martínez, vicepresident de l’FMC i alcalde del Prat de Llobregat. 

 

S’aprova per unanimitat ratificar els representants i nomenar els suplents a:  

Consell de Salut de Catalunya i al Consell de Direcció del CatSalut 

Titular: Sra. Maria Alba Pijuan Vallverdú, vicepresidenta de l’FMC i alcaldessa de Tàrrega 
Suplent: Sr. Àlex Garrido, alcalde de Manlleu 

Titular: Sr. Enric Llorca Ibáñez, diputat delegat de Salut i Consum de la Diputació de Barcelona i alcalde de Sant 
Andreu de la Barca 
Suplent: Sr. Eduard Rivas Mateo, vicepresident de l’FMC i del Consell Comarcal de Baix Llobregat i alcalde 
d’Esparreguera 
 

11. Informació relativa a la sessió de la Comissió de Govern Local de data 18 de desembre de 2019. 

La Presidenta explica que el vicepresident i alcalde de Manlleu, Àlex Garrido, va fer de portaveu en l’esmentada 
Comissió i, per tant, explicarà el punt. 

L’alcalde de Manlleu explica que a la sessió del 18 de desembre també van assistir Montserrat Candini, 
alcaldessa de Calella; i Lluís Mijoler, alcalde del Prat de Llobregat. 

Els punts de l’ordre del dia responien a canvis legislatius que no eren de tipus major i es basen en la simplificació 
dels procediments entre la Generalitat de Catalunya i les administracions locals. 

A la reunió prèvia que es va dur a terme a l’FMC només va presentar dubtes el punt referent al SOC ja que el 
criteri 60/40 no és favorable als interessos dels municipis, però a la reunió de la CGLC van explicar que aquest 
canvi no afectava als convenis ja signats amb els ajuntaments i que aquests podran justificar el personal. 

Pel que fa al tema de Benestar social, hi ha una aposta clara pel model de la “concertació” i no pels convenis 
puntuals. 

Des de l’FMC es van valorar favorablement els punts de l’ordre del dia. 

 

12. Donar compte de les normatives que han estat en tràmit d’informació pública i de les quals no s’ha 
considerat necessari presentar observacions. 

La Presidenta explica que des de la darrera sessió del Comitè Executiu de 10 de desembre de 2019 s’ha posat a 
consulta de l’FMC –bé des dels diferents Departaments o bé a través del tràmit d’informació pública- dues 
normatives a les que no s’ha considerat necessari presentar observacions. Aquestes són: 

- Projecte d’ordre per la qual s’aproven els preus públics del Servei Català de la Salut 

- Projecte de decret pel qual es desenvolupa la Llei 8/2017, de 27 de juny, d’universalització de 
l’assistència sanitària amb càrrec a fons públics per mitjà del Servei Català de la Salut. 

 

13. Informe de la Presidència: 

a) Pobresa Energètica 

La Presidenta explica que arran de les reclamacions d’Endesa del passat mes d’agost es va produir una reunió 
de treball amb la Generalitat per establir un protocol que consistirà en què Endesa acceptés la condonació dels 
deutes i que es fes càrrec del 60% de l’import, mentre que del 40% restant, la Generalitat es faria càrrec del 50% 
i de l’altre 50% , la meitat les diputacions i l’altra meitat l’ajuntament corresponent. Aquesta proposta no va ser 
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acceptada per Endesa i han fet contrapropostes que no coneixerem fins que no es produeixi una propera reunió, 
que sembla ser que serà el dia 12 de febrer. 

 

b) Escoles Bressol 

La Presidenta explica que l’FMC ha participat en les meses de negociació i que s’ha aconseguit que tornin a 
estar incloses les diputacions en aquest tema. 

Per tal que els municipis puguin recuperar els diners que van posar per mantenir el servei d’escoles bressol, des 
de la Generalitat han fet aquesta proposta, amb l’objectiu de tornar en 10 anys tot el deute: 

Curs 19-20: 300€/plaça + 200€/plaça de retorn del deute + pagament de les diputacions 

Curs 20-21: 425€/plaça + 175€/plaça de retorn del deute + pagament de les diputacions 

Curs 21-22 i curs 22-23: 1.600€/plaça + 200€/plaça de retorn del deute (ja no hi ha pagament de les diputacions. 
Únic pagament des del Departament) 

Curs 23-24: 1.600€/plaça + 200€/plaça de retorn del deute (ja no hi ha pagament de les diputacions. Únic 
pagament des del Departament) 

Des del curs 24-25 fins al curs 28-29: 1.600€/plaça + 400€/plaça de retorn del deute (Únic pagament des del 
Departament) 

Els ajuntaments podran disposar dels diners del retorn del deute sense que la partida sigui finalista (podrà 
utilitzar-lo per a qualsevol servei). 

 

c) Sobreseïment de la causa penal del Jutjat núm. 13 de Barcelona 

La Presidenta explica que el jutjat que està enjudiciant el que es coneix com a cas Mercuri va citar la presidenta 
de l’FMC per fer-li un oferiment d’accions, el que vol dir que permetia poder comparèixer com a part perjudicada i 
exercir l’acusació particular o civil, o bé renunciar a la indemnització que hagués pogut correspondre a l’entitat. 

El procurador va elaborar un escrit pel qual l’FMC es donava per assabentada de l’oferiment del jutjat i 
demanava que es deixés sense efecte la citació assenyalada pel dia 21 de gener.  

Es ratifica per unanimitat l’escrit del procurador de declinar formar part de l’acusació. 

 

14. Qüestions sobrevingudes. 

No n’hi ha. 

 

15. Precs i preguntes 

L’alcalde de Mataró demana com està el tema del decret d’habitatge, si se’ns demanarà parer o no a l’FMC. 

La Presidenta respon que ho mirarem. 

L’alcaldessa de Sant Feliu de Llobregat, arran de la intervenció de l’alcalde de Mataró, creu que seria important 
que l’FMC organitzés una jornada sobre el tema per veure com afecta als ajuntaments l’aplicació d’aquest 
decret, perquè hi ha moltes mesures que s’hauran de dur a terme pels ajuntaments de l’habitatge i que a nivell 
tècnic tothom sàpiga que ha de fer (serveis socials, les entitats propietàries dels habitatges, etc.) 

Un altre tema que planteja és la representació a les comissions mixtes, sobretot de cara a la fusió de les dues 
entitats, de manera que es puguin dimensionar aquestes 300 comissions amb la Generalitat i saber quina és la 
funció, ja que potser n’hi ha que són herències de legislatures anteriors. Ho comenta perquè tothom pugui tenir 
clar els referents dels òrgans decisoris amb la Generalitat. 
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La Presidenta comenta que ja es va demanar que es fes una tria entre les comissions més tècniques i les de 
caire més polític i, també caldria agrupar-les i no tenir tantes comissions. 

L’alcalde de Manlleu intervé per comentar que també seria bo que totes aquelles comissions que en els darrers 
quatre anys no s’han arribat a reunir, veure si cal que segueixin existint o no, de manera que un primer pas 
podria ser aquest.   

 

 

Finalitza la sessió a les 17.05 hores del dia de la data. 

 

 

   Vist-i-plau 

 

 

 

 

El Secretari General       La Presidenta 

Magí Rovira i Font   Olga Arnau i Sanabra 
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